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REVISTA PRESEI 

 

 

 Banca Mondială a plasat România în categoria țărilor cu venituri mari 

(Venitul Național Brut anual pe cap de locuitor mai mare de 12.535 de dolari). 

Clasamentul se raportează la anul 2019. 

 

Sursă grafic: Banca Mondială 

Banca Mondială realizează anual un clasament al țărilor în funcție de veniturile pe 

cap de locuitor (Venit Național Brut- VNB), nivelurile fiind venituri mici, venituri 

mijlocii inferioare, venituri mijlocii superioare și venituri mari.  

Potrivit instituției, clasamentul se schimbă din două motive: 

 în fiecare țară, factori precum creșterea economică, inflația, ratele de schimb 

și creșterea populației influențează VNB pe cap de locuitor 

 pentru a menține pragurile de clasificare a veniturilor în termeni reali, 

acestea sunt ajustate anual pentru inflație 

Anul acesta zece țări au fost plasate într-o categorie diferită față de anul trecut. 

Banca Mondială precizează că în clasificarea publicată nu este reflectat impactul 

COVID-19 (fiind vorba de anul 2019). Precizăm că Venitul Național Brut exclude 

investițiile străine.  
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Țările care au avansat la o categorie superioară sunt Benin, Indonezia, Mauritius, 

Nauru, Nepal, România și Tanzania. Totodată, au fost plasate într-o categorie 

inferioară Algeria, Sri Lanka și Sudan. 

 

Sursă grafic: Banca Mondială 

Comunicatul și datele complete ale Băncii Mondiale sunt disponibile AICI. 

(Sursa: biziday.ro) 

Rata șomajului a urcat în mai la 5,2%, cel mai mare nivel din ultimii trei ani. 

Sunt 463 de mii de persoane care își caută de lucru, cu 30 de mii mai multe 

decât în aprilie. 

Rata șomajului în luna mai 2020 a crescut cu 0,4% (la 5,2% față de 4,8%) față de 

cea înregistrată în luna precedentă. 

Numărul șomerilor estimat pentru luna mai a anului 2020 a fost de 463 mii 

persoane, în creștere atât față de luna precedentă (432 mii persoane), cât și față de 

aceeași lună a anului anterior (352 mii persoane). 

Rata șomajului la bărbați a fost cu 2,1 puncte procentuale mai mare decât la femei 

(6,1% în cazul persoanelor de sex masculin și 4,0% în cazul celor de sex feminin). 

(Sursa: Comunicat INSSE) 

 

 

https://blogs.worldbank.org/opendata/new-world-bank-country-classifications-income-level-2020-2021
https://insse.ro/cms/sites/default/files/com_presa/com_pdf/somaj_bim_mai20r.pdf


 

CNSLR Fratia | Error! No text of specified style in document. 3 

 

 Prețurile la producător au scăzut cu 0,3% în mai față de aprilie, în contextul 

în care prețurile din magazine au crescut în același interval. 

Prețurile producției industriale au scăzut totodată și cu 2% în mai față de aceeași 

lună din 2019. Declinul, în condițiile în care inflația a crescut cu peste 2% față de 

anul trecut și cu 0,2% față de aprilie. 

Concret, înseamnă că, în contextul pandemiei, prețurile au crescut în magazine, în 

timp ce au scăzut “la poarta fabricii”. 

Industria alimentară a înregistrat o scădere de 0,8% față de luna aprilie, în timp ce 

alimentele s-au scumpit în magazine cu 0,4%  în mai față de aprilie. 

Prețul petrolului brut și al gazelor naturale a scăzut cu 21,5% față de aprilie anul 

trecut și cu 1,12% față de aprilie 2020. 

(Sursa: Comunicat INSSE) 

 

 Scenariul BNR este reducerea graduala a dobanzilor pentru a nu destabiliza 

cursul valutar si stabilitatea preturilor 

Scenariul de baza al Bancii Nationale a Romaniei presupune reducerea graduala, 

treptata, a dobanzilor, fara a destabiliza cursul, a explicat Cristian Popa, CFA, 

Membru al Consiliului de Administratie al BNR in cadrul celei de-a treia editii a 

dezbaterilor "Pulsul Pietei Financiare" organizate de Asociatia pentru Relatii cu 

Investitorii la Bursa din Romania, citat de Agerpres. 

 

"Banca Nationala a Romaniei actioneaza pentru asigurarea stabilitatii preturilor si a 

stabilitatii financiare, iar cursul valutar este perceput de catre romani ca un 

indicator de stabilitate financiara, de aici, atentia speciala pe care i-o acordam. In 

opinia mea, scenariul de baza la care ne uitam este reducerea graduala, treptata, a 

dobanzilor, fara a destabiliza cursul.  

 

 

https://www.biziday.ro/alimentele-s-au-scumpit-cu-aproape-5-in-primele-cinci-luni-ale-anului-potrivit-statisticii-oficiale-pe-medie-de-la-inceputul-anului-preturile-nu-au-crescut-insa-decat-cu-15-datorita-ieftinirii-c/
https://www.biziday.ro/alimentele-s-au-scumpit-cu-aproape-5-in-primele-cinci-luni-ale-anului-potrivit-statisticii-oficiale-pe-medie-de-la-inceputul-anului-preturile-nu-au-crescut-insa-decat-cu-15-datorita-ieftinirii-c/
https://insse.ro/cms/sites/default/files/com_presa/com_pdf/somaj_bim_mai20r.pdf
https://ziare.com/bnr/
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De regula, o reducere a dobanzii este urmata aproape imediat de o depreciere a 

monedei, alte state, in care euro este mai putin folosit, nu au probleme in a-si 

deprecia moneda, la noi insa chiar si o depreciere de 1 ban constituie "breaking 

news", astfel ca banca centrala este nevoita sa cantareasca cu mare atentie orice 

decizie de reducere a dobanzii", a declarat Cristian Popa. 

 

El a mentionat ca este importanta si economisirea interna, in moneda locala, pe 

care BNR nu vrea sa o descurajeze, economia reala dar si Guvernul isi bazeaza 

finantarea pe depozitele bancare constituite de populatie si companii. 

 

"Cantarim bine orice decizie luam, nu vrem sa luam decizii pripite, de aici si 

gradualitatea masurilor. Cu toate acestea, si fara implicatii negative asupra cursului 

sau economisirii, Consiliul de Administratie al BNR a hotarat reducerea in doua 

randuri a dobanzilor, scazand rata dobanzii de politica monetara de la 2,5% la 

1,75% si ingustand coridorul, pe cale de consecinta rata ROBOR a coborat de la 

2,8% la 1,9%, deci costul de finantare pentru economia reala s-a redus destul de 

consistent", a afirmat Cristian Popa. 

 

La randul sau, Daniela Serban, presedinte si co-fondator ARIR, a declarata ca 

pentru a pastra increderea investitorilor si a incuraja investitiile inclusiv in piata de 

capital este importanta pastrarea echilibrelor macroeconomice. 

 

"Cele trei mari agentii se uita la Romania atent, cu probabilitate de a reduce rating-

ul, ceea ce ar insemna ca o parte dintre investitori nu vor mai putea investi in 

datorii suverane romanesti. Totul va depinde de planurile fiscale de viitor si 

temperarea cheltuielilor de pensii si salarii. Orientarea programului de guvernare 

lansat recent catre investitii va permite relansarea economica. Este important sa 

punem accent pe stimularea si dezvoltarea capitalului si a competitivitatii 

companiilor romanesti si pe investitii in domenii-cheie de infrastructura", a spus 

Daniela Serban. 
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Asociatia pentru Relatii cu Investitorii la Bursa din Romania (ARIR) este o 

organizatie non-guvernamentala si non-profit care a fost infiintata cu scopul de 

oferi emitentilor actuali si potentiali o platforma pentru dezvoltarea profesionistilor 

in relatia cu investitorii (IR) si pentru a contribui la implementarea celor mai bune 

practici in comunicarea cu investitorii si in guvernanta corporativa. A fost 

infiintata in Noiembrie 2018 si are ca membri companii listate, companii cu 

potential de a deveni companii listate, administratori de fonduri, profesionisti in 

relatia cu investitorii, precum si consultanti. Membrii fondatori sunt Bursa de 

Valori Bucuresti (BVB), ALRO, Electromagnetica, Franklin Templeton 

Management - suc. Bucuresti, Hidroelectrica, Nuclearelectrica, 

Teraplast, Transelectrica, Daniela Serban, Cosmin Raduta si Tony Romani, in timp 

ce Electrica, OMV Petrom, Antibiotice, Idea Bank, BRK Financial Group, Banca 

Transilvania si Transgaz s-au alaturat ca membri asociati, INNOVA Project 

Consulting si ENVISIA ca membri afiliati. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Indicele ROBOR la trei luni s-a mentinut joi la 2,20% 

Indicele ROBOR la 3 luni, in functie de care sunt calculate dobanzile la 

majoritatea creditelor in lei, s-a mentinut joi la 2,20%, potrivit datelor publicate de 

Banca Nationala a Romaniei (BNR). 

 

Indicele ROBOR la 6 luni a ramas la 2,24%. 

 

Consiliul de administratie al BNR a decis vineri, 29 mai, reducerea ratei dobanzii 

de politica monetara la nivelul de 1,75% pe an de la 2% pe an, incepand cu data de 

2 iunie, precum si pastrarea nivelurilor actuale ale ratelor rezervelor minime 

obligatorii pentru pasivele in lei si in valuta ale institutiilor de credit. Masura a fost 

luata pentru atenuarea impactului economic al pandemiei de coronavirus. 

 

ROBOR (Romanian Interbank Offer Rate) este rata medie a dobanzii la care se 

imprumuta, intre ele, institutiile bancare din Romania, in lei, iar evolutia sa este 

legata, in principal, de nivelul de lichiditate existent in piata. 

 

https://ziare.com/bursa-bucuresti/
https://ziare.com/bursa-bucuresti/
https://ziare.com/alro/
https://ziare.com/hidroelectrica/
https://ziare.com/transelectrica/
https://ziare.com/omv/
https://ziare.com/petrom/
https://ziare.com/banca-transilvania/
https://ziare.com/banca-transilvania/
https://ziare.com/transgaz/
https://ziare.com/bnr/
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BNR a publicat, in mai 2019, indicele de referinta trimestrial pentru creditele 

acordate consumatorilor (IRCC), care inlocuieste ROBOR in calculul dobanzilor la 

majoritatea creditelor in lei. Nivelul acestuia, pentru al treilea trimestru din 2019, a 

scazut la 2,36%, de la 2,66% in T2 2019. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Cîţu, despre reforma aparatului bugetar: Este mai greu decât se aştepta 

oricine. Nimeni nu ştie cât trebuie redus 

Florin Cîțu: Nimeni nu ştie cât trebuie redus ca să funcţioneze optim 

Reforma aparatului bugetar se va face şi, cu toate că este mai greu decât se 

aştepta oricine, aceasta va fi dusă până la capăt, a declarat, joi seara, 

ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu, la o televiziune. 

Întrebat când se va face o reformă a zonei bugetare, ministrul a răspuns că aceasta 

se întâmplă şi acum, dar "nu cu viteza cu care noi am dori să se întâmple", 

scrie Agerpres. 

"Eu am spus că cea mai bună reformă este informatizarea sistemului public, e cel 

mai obiectiv mod de a face reformă. Dar uitaţi-vă ce se întâmplă când faci 

reorganizări într-un minister, când te lupţi cu un sistem şi sistemul se luptă înapoi 

cu tine. Dar noi am promis acest lucru, am promis că vom face reforma aparatului 

public şi vom continua. Nu ne vom opri. Eu nu mă voi opri, colegii mei nu se vor 

opri. Vom face acest lucru. Este mai greu decât cred că se aştepta oricine, 

bineînţeles, a fost şi perioada de criză, dar este un lucru pe care l-am promis şi îl 

vom duce la capăt", a precizat Florin Cîţu. 

Florin Cîțu: Nimeni nu ştie cât trebuie redus ca să funcţioneze optim 

Acesta a subliniat că nimeni nu ştie cu cât trebuie redus aparatul bugetar pentru a 

funcţiona optim, dar prin reaşezarea sistemului administrativ pe principii moderne 

şi prin informatizare se va duce natural "către formula magică". 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/citu-despre-reforma-aparatului-bugetar-este-mai-greu-decat-se-astepta-oricine-nimeni-nu-stie-cat-trebuie-redus-1332460#highlight-1332460-1
https://www.agerpres.ro/
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"Nu ar trebui să spunem noi cu cât. Eu spun că în urma reaşezării sistemului 

administrativ pe principii moderne, ceea ce fac acum la Ministerul Finanţelor 

Publice, şi prin informatizare se va duce natural către acea formulă magică. Nimeni 

nu ştie cât trebuie redus ca să funcţioneze optim, dar, dacă luăm câteva lucruri 

esenţiale şi principii de bază şi cu informatizarea în acelaşi timp veţi vedea ca vom 

reuşi", a explicat ministrul Finanţelor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Creşterea pensiilor cu 40% ar însemna dezastru, spune ministrul Cîțu. 

"10% este ce se poate face acum" 

Ministrul Finanțelor, Florin Cîțu Foto: InquamPhotos /Octav Ganea 

Ministrul Finanțelor, Florin Cîțu, a anunțat că singura majorare a pensiilor care 

poate fi operată de Guvern în acest an este de 10%, iar o creştere cu 40% ar 

însemna un dezastru pentru România în această perioadă de criză economică 

globală, scrie Agerpres. 

"Înţelegem foarte bine că există această problemă şi pentru pensionarii din 

România. Nu este doar un lucru populist ceea ce facem, această creştere de 10%, 

este şi o datorie morală. Dar acest 10% este ce se poate face acum. (...) 10% 

înseamnă anul viitor un punct procentual creştere a cheltuielilor bugetare, deci 

chiar şi 10% înseamnă foarte mult, iar 40% înseamnă România izolată în faţa 

investitorilor străini. Rămânem izolaţi. Şi înseamnă imediat o destabilizare a 

finanţelor publice în România. Este un cost mult prea mare, pe care nu putem să-l 

ducem. 40% (majorare a pensiilor n.r) era un risc major pentru stabilitatea 

economică într-o perioadă de creştere economică cu 4%. Într-o perioadă de criză 

economică globală, aşa ceva este dezastru pentru România", a afirmat Florin Cîţu, 

la Realitatea Plus. 

Ministrul Finanţelor a susţinut că Guvernul va găsi o soluţie politică pentru a nu 

încălca legislaţia prin majorarea cu doar 10% a pensiilor de la 1 septembrie, în 

contextul în care legea prevede majorarea pensiilor cu 40%, iar PSD are majoritate 

în Parlament. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/ministrul-finantelor-anunta-cresterea-pensiilor-la-1-septembrie-propunerea-mea-este-10-1330766
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/07/02/ministrul-finantelor-cresterea-pensiilor-cu-40-ar-insemna-dezastru-10-e-singura-majorare-ce-poate-fi-operata-in-acest-an--534131
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"Aceasta o să fie o decizie politică, aşa cum am luat decizia şi pentru a proroga şi 

legea cu dublarea alocaţiilor. Vom găsi o soluţie. Mai greu a fost să găsim 

resursele pentru a creşte pensiile şi cu 10%, este un efort bugetar important într-un 

an în care avem nevoie de investiţii, într-un an în care avem nevoie de a creşte 

capacitatea de producţie a economiei, de a salva companii, de a salva locuri de 

muncă. În timp ce noi vorbim de această creştere a pensiilor, sunt zeci de mii, sute 

de mii de români care au fost în şomaj tehnic, un milion de oameni au fost în şomaj 

tehnic, şi acolo este un efort bugetar, pentru că am plătit pe de o parte şomajul 

tehnic, dar ca să îi ajutăm să se întoarcă la locul de muncă avem un program prin 

care plătim 41,5% din salariu", a precizat Florin Cîţu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Comisia Europeană avertizează România că NU aplică în mod corect 

legislația UE privind gestionarea deșeurilor radioactive. Cere adoptarea unui 

program național în acest sens. 

Astăzi, Comisia a decis să trimită avize motivate Bulgariei, Danemarcei, 

Greciei, Lituaniei, Poloniei și României pentru faptul că aceste țări nu au 

adoptat un program național de gestionare a deșeurilor radioactive care să 

respecte cerințele din Directiva privind combustibilul uzat și deșeurile radioactive 

(Directiva 2011/70/Euratom a Consiliului). 

De asemenea, a trimis un alt aviz motivat României pentru faptul că nu a 

transpus în mod corect anumite cerințe din aceeași directivă. 

Deșeurile radioactive sunt generate de producerea energiei electrice în centralele 

nucleare sau de utilizarea materialelor radioactive fără a apela la energia electrică 

în scopuri medicale, industriale, agricole și de cercetare. Aceasta înseamnă că toate 

statele membre generează deșeuri radioactive. 

Directiva instituie un cadru comunitar pentru asigurarea gestionării responsabile și 

în condiții de siguranță a combustibilului uzat și a deșeurilor radioactive, cu scopul 

de a asigura un nivel ridicat de siguranță și de a evita impunerea unor sarcini 

inutile asupra generațiilor viitoare.  
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În special, directiva prevede obligația statelor membre de a elabora și de a pune în 

aplicare programe naționale de gestionare a întregului volum de combustibil uzat și 

a tuturor deșeurilor radioactive generate pe teritoriul lor, de la generare până la 

eliminare.  

Obiectivul este de a proteja lucrătorii și publicul larg de pericolele asociate 

radiațiilor ionizante. Statele membre aveau obligația de a transpune directiva până 

la 23 august 2013 și de a notifica pentru prima dată programele lor naționale 

Comisiei până la 23 august 2015. Statele membre vizate au la dispoziție trei luni 

pentru a lua măsuri. În caz contrar, Comisia poate decide să sesizeze Curtea de 

Justiție a Uniunii Europene cu privire la aceste cazuri. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Comisia Europeană dă România în judecată la Curtea Europeană de 

Justiție și cere sancțiuni financiare pentru că nu a transpus legislația privind 

protecția mărcilor. 

Comisia Europeană anunță că a decis să dea în judecată România la Curtea de 

Justiție a Uniunii, solicitând sancțiuni financiare, ca urmare a faptului că nu a 

comunicat măsurile de transpunere în legislația națională a Directivei privind 

mărcile. România este singurul stat membru care nu a comunicat încă măsurile de 

transpunere a directivei, se arată în comunicatul emis de Comisie. 

Statele membre au fost obligate să transpună directiva în legislația națională până 

la 14 ianuarie 2019. României i s-a transmis un aviz motivat, iar aceasta a avut la 

dispoziție un termen pentru a răspunde. Totuși, în pofida faptului că i s-a acordat o 

prelungire a termenului de răspuns la avizul motivat, România nu a comunicat 

măsurile de transpunere. Prin urmare, Comisia a decis să sesizeze Curtea de 

Justiție a UE cu privire la acest caz, se mai arată în document. 

Directiva privind mărcile a actualizat și a simplificat cadrul juridic al Uniunii în 

materie de mărci. Aceasta a introdus o serie de modificări semnificative în ceea 

ce privește dreptul material al mărcilor UE, cum ar fi: o nouă definiție a 

mărcii, adaptată la era digitală; noi motive de respingere a cererilor de înregistrare 

și noi norme privind mărfurile contrafăcute în tranzit.  

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/RO/TXT/?uri=CELEX%3A32015L2436
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Directiva a introdus, de asemenea, dispoziții procedurale pentru armonizarea 

procedurilor privind mărcile în toate statele membre ale UE, luând ca reper 

sistemul mărcilor UE. 

Comunicatul Comisiei 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Comisia Europeana: Romania trebuie sa aplice in mod corect normele UE 

privind igiena produselor alimentare 

Comisia Europeana a trimis joi Romaniei o scrisoare de punere in intarziere cu 

privire la excluderea unor livrari de produse de origine animala de la respectarea 

Regulamentului nr. 853/2004 privind stabilirea unor norme specifice de igiena care 

se aplica alimentelor de acest tip, informeaza un comunicat de presa al 

Executivului comunitar, citat de Agerpres. 

 

Aceasta scrisoare de punere in intarziere reprezinta, de fapt, deschiderea formala a 

procedurii de infringement. 

 

Scrisoarea vizeaza si nerespectarea de catre Romania a unor prevederi din 

Regulamentul nr. 178/2002 de stabilire a principiilor si a cerintelor generale ale 

legislatiei in domeniul alimentar precum si din Regulamentul nr. 852/2004 privind 

igiena produselor alimentare. 

 

In plus, Comisia precizeaza ca normele romanesti de igiena se aplica si produselor 

care sunt supuse liberei circulatii pe piata interna, respectarea lor este obligatorie si 

le confera prezumtia de conformitate cu obligatiile impuse de legislatia UE. 

"Normele nationale privind igiena produselor alimentare ar fi trebuit comunicate in 

faza de proiect, potrivit Directivei 2015/1535, pentru a permite Comisiei sa 

evalueze compatibilitatea lor cu legislatia UE. Esecul de a comunica aceste norme 

constituie o incalcare a obligatiilor de notificare prevazute la articolul 5 alineatul 

(1) in Directiva 2015/1535", subliniaza executivul comunitar. 

 

 

https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/ro/ip_20_1223
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Prin urmare, Comisia a decis joi sa trimita Romaniei o scrisoare de punere in 

intarziere, acordandu-i un termen de trei luni pentru a lua masurile necesare in 

vederea remedierii deficientelor identificate de Comisie. In caz contrar, Comisia 

poate decide sa trimita autoritatilor romane un aviz motivat. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Comisia Europeana, notificari catre Romania si Spania pentru a gestiona 

retelele Natura 2000 si obligatiile conform Directivei Habitate 

Comisia Europeana a decis, joi, sa trimita Romaniei si Spaniei scrisori de 

notificare in care le solicita sa ia masuri pentru a proteja si gestiona retelele Natura 

2000 si, prin urmare, sa-si respecte obligatiile conform Directivei Habitate 

(Directiva 92/43/EEC a Consiliului), informeaza un comunicat de presa al 

Executivului comunitar, precizeaza Agerpres. 

 

Conform Directivei, statelor membre li se solicita sa propuna situri de importanta 

comunitara (SCI) care sunt apoi adaugate listelor biogeografice ale UE. In sase ani 

de la anuntarea propunerilor, statele membre trebuie sa stabileasca obiective de 

conservare si masuri pentru a mentine sau restabili speciile protejate si habitatele 

intr-o stare de conservare favorabila, desemnand siturile de importanta comunitara 

ca zone speciale de conservare (SAC). 

 

Acestea sunt cerintele cheie pentru a proteja biodiversitate in intreaga UE. Pana 

acum Romania nu a desemnat zone speciale de conservare si, in mod persistent si 

general, a esuat in stabilirea unor obiective de conservare detaliate locale specifice. 

 

In cazul Spaniei, Comisia Europeana cere tarii sa finalizeze desemnarea zonelor 

speciale de conservare a tuturor siturilor de importanta comunitara din regiunile 

mediterana, alpina si atlantica, si sa adopte obiective de conservare detaliate locale 

specifice si masuri pentru aceste zone speciale de conservare. 

 

Termenul limita pentru finalizarea masurilor pentru cele 1.278 de situri din 

regiunile mediterana, alpina si atlantica a expirat de mult. Prin urmare, Comisia 

Europeana a emis in 2015 o scrisoare de punere in intarziere.  
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Pana acum, Spania inca nu a reusit sa desemneze 345 de situri ca zone speciale de 

conservare mai mult de un sfert din cele 1.278 de situri de interes comunitar. 

 

In plus, Executivul comunitar considera ca la nivel central si regional in Spania nu 

s-a reusit stabilirea unor obiective de conservare suficient de detaliate si 

cuantificate, precum si masurile necesare pentru conservare. 

 

Prin urmare, Comisia Europeana a decis sa trimita Romaniei o scrisoare de punere 

in intarziere, acordandu-i trei luni pentru a remedia situatia, si sa trimita Spaniei o 

scrisoare suplimentara de punere in intarziere, care are de asemenea trei luni la 

dispozitie pentru a remedia problema. In caz contrar, CE va trimite un aviz 

motivat. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 4 din 10 romani si-au redus cheltuielile in perioada regimului de izolare 

Aproximativ 46% dintre romani sustin ca au cheltuit mai putini bani in perioada 

regimului de izolare, peste media europeana de 44%, in timp ce 31% dintre acestia 

spun ca au economisit mai mult, putin peste media europeana de 30%, potrivit unui 

studiu international al ING. 

 

Astfel, impactul pandemiei COVID-19 si al masurilor restrictive impuse s-a 

resimtit si in comportamentul financiar al europenilor in ceea ce priveste 

gestionarea cheltuielilor si obiceiurile de economisire, arata studiul citat, desfasurat 

in luna mai 2020. La nivel european, 44% dintre respondenti sustin ca au cheltuit 

mai putin, iar 30% ca au economisit mai mult pe durata regimului de izolare. 

 

O parte dintre acestia si-au limitat cheltuielile ca urmare a reducerii veniturilor, in 

timp ce altii au economisit bani fara sa isi dea seama, la sfarsitul fiecarei 

saptamani, pentru ca nu au avut posibilitatea sa isi desfasoare activitatile cotidiene. 

Pentru o alta parte dintre acestia, economisirea a reprezentat o decizie constienta 

pentru a face fata incertitudinii date de pandemia COVID-19. 

 

 

https://ziare.com/ing/
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Potrivit studiului, aproximativ 46% dintre romani spun ca au cheltuit mai putini 

bani pe perioada regimului de izolare, peste media europeana de 44%, iar primele 

locuri au fost ocupate de luxemburghezi si italieni (la egalitate, cu 55%) si englezi 

(51%). 

 

De asemenea, 31% dintre romani spun ca au economisit mai mult, putin peste 

media europeana de 30%. Tot luxemburghezii declara ca au economisit cel mai 

mult (41%), fiind urmati de turci (35%), iar la polul opus, se afla cehii (18%) si 

austriecii (23%). 

 

Conform studiului, clientii ING Bank Romania au fost vizibil mai preocupati sa 

economiseasca dupa declansarea starii de urgenta. Astfel, conturile de economii 

deschise in mediul digital au fost in crestere, in special dupa lansarea optiunii 

Round Up (pe 11 aprilie), care permite clientilor sa isi rotunjeasca cheltuielile si sa 

economiseasca intr-un mod mai simplu. Mai exact, intre 27 aprilie si 4 mai, 

cresterea a fost de 365% fata de aceeasi perioada a anului trecut. In primele cinci 

saptamani de la lansare, 50.000 clienti au activat si folosit Round Up. Totodata, 

noul serviciu a avut cea mai mare rata de adoptie in Romania din toate tarile din 

grupul ING, ilustrand interesul romanilor pentru solutii digitale, dar si pentru 

economisire. 

 

In luna mai 2020, 35% dintre romani au declarat ca nu au deloc economii, insa 

ponderea este in descrestere cu patru procente, comparativ cu 39% in decembrie 

2019. Totusi, romanii se situeaza inca pe ultimul loc cand vine vorba de economii. 

 

"Impactul exceptional al crizei generate de pandemia COVID-19 va avea efecte 

complexe in economie, atat pe termen scurt, prin contractia economica pe care o 

estimam la -5,5% in 2020, dar si pe termen mediu si lung, prin schimbarea 

comportamentului consumatorilor sub impactul evolutiei epidemiologice, respectiv 

a masurilor de combatere a acesteia. In acest sens, ne asteptam la o crestere a 

inclinatiei spre economisire, in linie cu ultimele cifre privind evolutia depozitelor 

populatiei care au atins noi maxime istorice in luna mai (cu 15,2% mai mult decat 

in aceeasi perioada din 2019).  

https://ziare.com/ing/romania-stiri/
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Avand in vedere capacitatea generala mai scazuta a romanilor de a economisi (35% 

din gospodarii declarand ca nu au economii), dar si perspectiva imediata de 

intrerupere a ritmului de crestere a veniturilor, este probabil ca o buna parte din 

economiile suplimentare sa fie rezultatul unui comportament de consum mai 

prudent", a declarat Valentin Tataru, economist ING Bank Romania. 

 

Aproape 76% dintre romani declara ca s-ar simti mai confortabil daca ar avea un 

nivel mai mare de economii (in crestere cu cinci procente fata de decembrie 2019), 

comparativ cu media europeana de 68%, fiind intrecuti doar de polonezi (82%) si 

cehi (78%). 

 

La nivel european, luxemburghezii au cele mai multe economii (92%), fiind urmati 

de olandezi (80%) si cehi (79%). In medie, 26% dintre respondentii europeni au 

declarat ca nu au deloc economii, in scadere de la 28%. 

 

Desi studiul arata o anumita tendinta spre economisire, procentul europenilor care 

nu au deloc economii a ramas stabil - 26% in mai 2020, comparativ cu 28% in 

decembrie 2019. De-a lungul ultimilor opt ani, ponderea a fluctuat constant intre 

25% si 35%. Familiile cu o pozitie financiara relativ stabila tind sa economiseasca 

mai mult, in timp ce grupurile care se aflau deja intr-o stare de vulnerabilitate 

financiara economisesc mai putin, iar aceasta discrepanta este si mai vizibila in 

aceasta perioada. 

 

Dintre respondentii care au bani pusi deoparte, doar 9% au echivalentul a mai putin 

de un salariu, in timp ce 24% dintre acestia au economisit valoarea a aproximativ 1 

- 3 salarii. Doar 17% dintre europeni sustin ca au economisit echivalentul a peste 

12 salarii. Ponderea cea mai mare privind o atitudine sanatoasa fata de economii se 

inregistreaza la categoria de varsta 65+ ani, reprezentata de pensionari care traiesc 

singuri. Una dintre recomandarile de baza in materie de securitate financiara este 

strangerea unui fond de urgenta, care consta in echivalentul a minim 3 - 6 salarii, 

pentru a face fata circumstantelor neprevazute, lipsa economiilor indicand o stare 

de vulnerabilitate financiara. Economiile sunt definite ca fonduri care pot fi 

accesate usor, asadar, studiul nu a luat in considerare economiile pe termen lung, 

precum fondurile de pensii sau asigurarile de viata. 

 

https://ziare.com/stiri/securitate/
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Sondajul international ING promoveaza o mai buna intelegere a modului in care 

persoanele din toata lumea isi gestioneaza cheltuielile, economisesc si investesc, 

precum si a perceptiilor acestora asupra banilor. Studiul este efectuat de mai multe 

ori pe an, iar rapoartele sunt gazduite aici: https://think.ing.com/consumer/ing-

international-survey/. 

 

Doua studii online au fost desfasurate de Ipsos pentru acest raport: in perioada 27 

noiembrie-16 decembrie 2019 si 15 mai-27 mai 2020. La aceste studii au participat 

aproximativ 26.000 respondenti. 

 

Sondajul international ING este realizat de cateva ori pe an de catre ING 

eZonomics. Subiectele abordate sunt despre bani si stil de viata - combina idei 

despre educatie financiara, finante personale si comportament economic pentru a 

furniza in mod regulat informatii practice. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind împreună cu Filiala 

MediaSind TVR au înregistrat astăzi, 2 iunie 2020, la Parlamentul României, 

 Avertizarea publică pentru stoparea Procedurii abuzive privind conduita 

etică din Societății Române de Televiziune – SRTv 

Angajații SRTv care au semnat documentul au calitatea de avertizori publici 

și, potrivit Legii nr. 571/2004 privind protecția personalului din autoritățile publice 

și instituții publice, nu pot să fie sancționați în cazul în care refuză să respecte 

un ordin ilegal cum este cel privind obligativitatea semnării Procedurii 

privind conduita etică din SRTV. De asemenea, angajații SRTv sunt protejați 

împotriva abuzurilor angajatorilor și de prevederile Contractului Colectiv de 

Muncă, precum și de Convențiile OIM din domeniul relațiilor de muncă la care 

România a aderat. 

Precizăm că ultima revizuire a Procedurii efectuată, zilele trecute, de către 

gruparea Gradea-Demeter- Ionescu -Fulea prin eliminarea cuvintelor deosebit de 

gravă din sintagma abatere deosebit de gravă nu reprezintă decât o tentativă 

jalnică de a manipula angajații TVR, întrucât întregul document a fost adoptat în 
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mod ilegal, iar mai multe prevederi încalcă în mod flagrant Constituția României, 

Codul Muncii, Legea SRR și SRTv, Convențiile OIM și directivele europene 

din domeniul libertății de exprimare.(amănunte aici: Federația Internațională 

a Jurnaliștilor și Federația Europeană a Jurnaliștilor au sesizat la Consiliul 

Europei abuzurile din Televiziunea Română! ) 

Organizațiile naționale și internaționale la care SRJ MediaSind este afiliat, 

respectiv Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind, Confederația 

CNSLR-Frăția, Federația Europeană a Jurnaliștilor, Federația Internațională 

a Jurnaliștilor și UNI Global, susțin demersul nostru, și au  sesizat deja abuzurile 

administrației Gradea la Consiliul Europei, la Parlamentul European și Comisia 

Europeană. 

Sperăm ca și Parlamentul României să soluționeze, în regim de urgență, prezenta 

Avertizare publică și să demită, prin respingerea raportului de activitate, 

această administrație care, în nenumărate rânduri, a încălcat atât legea cât și 

drepturile angajaților din cea mai mare instituție de presă a statului – Societatea 

Română de Televiziune. 

 Angajații și colaboratorii care  doresc să stopeze Procedura abuzivă privind 

conduita etică pot să descarce formularul de la adresa mediasind.ro - 

formular avertizare  să-l completeze și să-l trimită semnat la 

adresa avertizare@mediasind.ro sau direct la președinții și liderii de grupe 

sindicale.  

Avertizare în interes public pentru stoparea procedurii abuzive 

privind conduita etică în SRTV 

Către Parlamentul României 

În atenţia: 

Comisiei pentru cultură, arte, mijloace de informare în masă a Camerei 

Deputaţilor 

Comisiei pentru cultură şi media a Senatului României 

 

https://sites.google.com/a/mediasind.ro/mediasind/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsifederatiaeuropeanaajurnalistilorausesizatlaconsiliuleuropeiabuzuriledinteleviziuneanationala
https://sites.google.com/a/mediasind.ro/mediasind/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsifederatiaeuropeanaajurnalistilorausesizatlaconsiliuleuropeiabuzuriledinteleviziuneanationala
https://sites.google.com/a/mediasind.ro/mediasind/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsifederatiaeuropeanaajurnalistilorausesizatlaconsiliuleuropeiabuzuriledinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/avertizarepublicapentrustopareaadoptariiproceduriiabuziveprivindconduitaeticaintvr/Avertizare%20publica%20TVR.JPG?attredirects=0
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/avertizarepublicapentrustopareaadoptariiproceduriiabuziveprivindconduitaeticaintvr/Avertizare%20publica%20TVR.JPG?attredirects=0
mailto:avertizare@mediasind.ro
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Stimată Doamnă/ Stimate Domn, 

Subsemnaţii, angajaţi ai Societăţii Române de Televiziune, asumându-ne 

responsabil calitatea de avertizori publici, prevăzută în Legea 571/2004, vă 

sesizăm următoarea situaţie care, în opinia noastră, se încadrează în situaţia 

descrisă la art. 5, lit. k) din legea invocată, în sensul încălcării de către conducerea 

TVR atât a procedurilor administrative, cât şi a legii în stabilirea Procedurii privind 

conduita etică în SRTv. 

Documentul în cauză, a cărui denumire (Procedură) sugerează un set de 

formalităţi care trebuie executate într-un proces legitim, introduce mascat 

modificări substanţiale şi contradictorii la reglementările existente în TVR, ocolind 

obligaţiile prevăzute de lege în astfel de situaţii. 

Procedura conține prevederi care încalcă Constituția României, Convențiile 

OIM și Directivele Europene în domeniul relațiilor de muncă, Codul Muncii, 

Legea Avertizorului Public, Legea Dialogului Social, Legea nr. 41/1994, 

Statutul ziaristului din SRTv și prevederile Contractului Colectiv de Muncă.  

Astfel, prin prisma dispozițiilor art. 12 pct. 2 din Procedură, sunt încălcate, în 

primul rând, drepturile fundamentale, dar și drepturile izvorâte din legislația 

muncii, prin faptul că angajatului SRTV îi este interzis în mod absolut „să facă 

aprecieri în legătură cu litigiile aflate în curs de soluționare și în care SRTv are 

calitatea de parte” . Considerăm că Reclamantului îi este îngrădit astfel dreptul la 

libertatea de exprimare, drept consfințit în art. 30 din Constituția României, dar și 

drepturile sindicale izvorâte din Codul Muncii și din Legea Dialogului social. 

Concret, Procedura – a cărei nerespectare este considerată generic de către 

iniţiatori ca fiind „abatere disciplinară”, aduce schimbări importante în lista 

obligaţiilor angajaţilor şi a abaterilor disciplinare, aşa cum sunt acestea deja 

stabilite în cap. V.8 din Regulamentul intern în conformitate cu Art. 243 din Codul 

muncii („Regulamentul intern se întocmeşte de către angajator, cu consultarea 

sindicatului sau a reprezentanţilor salariaţilor, după caz.”). Prin disimularea 

acestor modificări într-un nou document normativ, elaborat netransparent şi cu o 

denumire înşelătoare, conducerea TVR s-a sustras de la obligaţia consultării 

„sindicatului sau reprezentanţilor salariaţilor”, prevăzută de Art. 241 din Codul 

muncii. 
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În acelaşi timp, deşi sunt prezentate ca fiind în vigoare, schimbările operate de 

Procedură în ceea ce priveşte regimul faptelor pasibile de sancţiuni nu sunt 

transpuse în Regulamentul de organizare şi funcţionare în vigoare în TVR, act 

normativ fundamental pentru a cărui modificare ar fi fost nevoie de aprobarea 

Consiliului de administraţie, după obţinerea în prealabil a avizului Comitetului 

director. Evitarea prezentării şi dezbaterii noilor reglementări în cele două 

organisme colective de conducere, ca şi eschivarea de la obligaţia consultării 

salariaţilor, contravin atât prevederilor legale cât şi principiilor dialogului social. 

Noile reguli camuflate în Procedura de conduită etică intervin şi în domeniul 

drepturilor şi obligaţiilor jurnaliştilor de televiziune, conţinute, potrivit Art. 10 din 

Legea 41/1994, în Statutul ziaristului din SRTv. Deşi documentul în vigoare, 

aprobat, potrivit legii, de Consiliul de administraţie cu avizul comisiilor 

parlamentare, le garantează jurnaliştilor „participarea la luarea deciziilor care 

privesc statutele ziariștilor și ale celorlalți realizatori de emisiuni”, autorii 

Procedurii au evitat orice consultare cu reprezentanţii acestei categorii 

profesionale esenţiale în televiziune. În plus, deşi cuprinde exigenţe profesionale şi 

de conduită etică specifice, Statutul ziaristului din SRTV nici măcar nu este 

inclus pe lista documentelor de referinţă din noile reglementări. 

La fel de grav, prevederile Procedurii subminează rolul şi misiunea Comisiei de 

etică şi arbitraj, organism independent, garant al respectării Statutului ziaristului 

din SRTv şi singura instanţă abilitată de lege să soluţioneze divergenţele privitoare 

la acesta. Or, prin atribuţiile conferite consilierului de etică – funcţie specifică 

funcţionarilor publici instituită în baza Codului administrativ (!) – zona de 

acţiune a acestuia interferează cu aria de competenţă a Comisiei. Mai mult, 

Procedura permite consilierului de etică, numit de Preşedintele-Director General 

fără enunţarea unor criterii de competenţă sau de incompatibilitate, să cenzureze 

atât sesizările adresate Comisiei, cât şi concluziile acesteia interpunându-l ca filtru 

în relaţia cu potenţialii petenţi şi în comunicarea cu organismele de conducere ale 

instituţiei. Precizăm că potrivit Art. 47 din Statutul ziaristului, rapoartele şi 

rezoluţiile Comisiei de etică şi arbitaj „vor fi înaintate Comitetului Director, 

Preşedintelui-Director General sau în caz de interes major, Consiliului de 

administraţie”. 
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Nu în ultimul rând, atragem atenţia că Procedura de conduită etică conţine 

prevederi preluate mecanic din reglementările specifice altei categorii profesionale 

(Statutul funcţionarilor publici), inadecvate sau chiar contrare spiritului şi 

specificului activităţii şi misiunii serviciului public de televiziune. 

Învederăm faptul că administrația Gradea a reglementat prin Procedură că 

salariaților le este interzis „să acorde asistență și consultanță persoanelor fizice 

sau juridice în vederea promovării de acțiuni juridice ori de altă natură 

împotriva statului sau serviciului public în care își desfășoară activitatea” , 

această interdicție fiind contrară dispozițiilor constituționale cu privire la liberul 

acces la justiție, dar, cu atât mai evident, considerăm că sunt încălcate în mod 

flagrant dispozițiile Codului muncii cu privire la atribuțiile organizațiilor sindicale 

și dispozițiile Legii nr. 62/2011 privind dialogul social în condițiile în care 

dispozițiile procedurii nu fac nicio diferență între calitatea de lider de sindicat ori 

membru de sindicat și cea a unui salariat neafiliat sindical. Pe de altă parte, ținând 

cont de faptul că prevederile Procedurii fac referire și la acțiuni contra statului, 

rezultă că salariaților SRTv le este interzis inclusiv să acorde consultanță și 

asistență juridică persoanelor în vederea promovării oricărei acțiuni 

împotriva instituțiilor statului, inclusiv acțiuni care ar viza contestarea unui 

proces-verbal de constatare a unei contravenții. 

Astfel, SRTv încalcă art. 218 alin. (2) din Codul muncii, care prevede faptul că 

„este interzis orice act de ingerință al patronilor sau al organizațiilor patronale, 

fie direct, fie prin reprezentații sau membrii lor, în constituirea organizațiilor 

sindicale sau în exercitarea drepturilor lor”. Or, astfel cum rezultă din prevederile 

art. 28 alin. (1) și (2) din Legea nr. 62/2011, „organizațiile sindicale apără 

drepturile membrilor lor, ce decurg din legislația muncii, statutele funcționarilor 

publici, contractele colective de muncă, precum și din acordurile privind 

raporturile de serviciu ale funcționarilor publici, în fața instanțelor judecătorești, 

organelor de jurisdicție, a altor instituții sau autorități ale statului, prin apărători 

proprii sau aleși”, iar „în exercitarea atribuțiilor prevăzute la alin. (1), 

organizațiile sindicale au dreptul de a intreprinde orice acțiune prevăzută de 

lege, inclusiv de a formula acțiune în justiție în numele membrilor lor”. 

În acest condiții, apreciem că este de neimaginat ca un sindicat să funcționeze 

conform dispozițiilor legale, în condițiile în care salariaților, care pot fi și membri 
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de sindicat, le este interzis prin Procedură să acorde asistență și consultanță în 

vederea promovării de acțiuni juridice ori de altă natură, deci, s-ar paraliza în 

acest sens orice tentativă a salariaților de a întreprinde acțiuni colective împotriva 

unor eventuale abuzuri ale conducerii SRTv, fapt ce contravine dispozițiilor 

constituționale, dispozițiilor Codului muncii, dar și dispozițiilor Legii nr. 62/2011 a 

dialogului social. 

Nu în ultimul rând, Procedura introduce noi obligații pentru membrii 

Comitetului Director și ai Consiliului de administraţie, deși acestea sunt 

stabilite prin legea de organizare și funcționare a SRTv şi prin regulamentele 

proprii de funcţionare. 

Conform art. 28 alin. (1) din Procedura privind conduita etică în Societatea 

Română de Televiziune este reglementat faptul că „în interiorul societății, trebuie 

evitate subiectele care ar putea ridiculiza sau prezenta dezavantajos un salariat în 

fața celorlalți”. Din aceste dispoziții rezultă o încălcare gravă a dreptului 

fundamental la viață privată, dar și dreptul la libertatea de exprimare, pe 

considerentele că administrația Gradea reglementează anumite aspecte ce nu intră 

în sfera raporturilor de muncă, iar interzicerea de „a prezenta dezavantajos un 

salariat” reprezintă un spectru prea larg ce poate da naștere unor interpretări 

profund subiective. 

Având în vedere că Societatea Română de Televiziune îşi desfăşoară activitatea 

sub controlul Parlamentului, vă rugăm ca, în baza argumentelor prezentate cu 

bună-credinţă şi din loialitate faţă de serviciul public de televiziune, să analizaţi cu 

celeritate sesizarea noastră şi să impuneţi respectarea normelor legale în situaţia 

descrisă. 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR)          

 

 Directorul general al Metrorex si-a depus mandatul din cauza esecului 

magistralei Drumul Taberei. Noul sef al metroului bucurestean numit de 

ministrul Transporturilor 

Directorul general al Metrorex, Mariana Miclaus, si-a depus joi, 2 iulie 2020, 

mandatul in cadrul unei sedinte a consiliului de administratie. 

https://ziare.com/stiri/metrorex/
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Cei cinci membrii ai CA al Metrorex s-au intrunit intr-o sedinta convocata pe 

ultima suta de metri si au acceptat demisia directorului general. 

 

Plecarea Marianei Miclaus ar avea legatura cu faptul ca Metrorex nu a reusit sa 

finalizeze la termenul promis de ministrul Transporturilor, Lucian Bode, linia 

de metrou din Drumul Taberei. 

 

Din acest motiv, ministrul Bode a fost nevoit sa isi ceara scuze public si a spus ca 

nu va mai da un alt termen pentru finalizarea lucrarilor. Reprezentantii Metrorex au 

precizat ca linia de metrou ar urma sa fie gata pana la finalul anului 2020. 

 

Mariana Miclaus a fost director general provizoriu al Metrorex, din 11 noiembrie 

2019, dupa expirarea contractului de mandat al fostului director, Marin Aldea. 

 

Consiliul de Administratie al Metrorex l-a numit, in sedinta de joi, pe Gabriel 

Mocanu in functia de director general interimar, dupa ce a luat act de demisia 

Marianei Miclaus. 

 

Potrivit unui comunicat al Ministerului Transporturilor, Infrastructurii si 

Comunicatiilor (MTIC), remis joi AGERPRES, Gabriel Mocanu a indeplinit, pana 

la momentul numirii sale, functia de director al Directiei Infrastructura si Sisteme 

Informatice, avand o experienta de peste 25 de ani la Metrorex. 

 

"Asa cum am spus, de la inceputul mandatului de ministru, un proiect extrem de 

important si o prioritate de infrastructura este Magistrala de metrou M5 Raul 

Doamnei - Eroilor. Inca de la numirea doamnei Miclaus in functia de director 

general interimar i-am spus ca semnatura pusa pe un document care nu poate fi 

validat in teren inseamna semnatura pusa pe actul de demisie. Dupa nenumaratele 

discutii tehnice cu toti factorii implicati, de la beneficiar, antreprenor, 

subcontractori sau furnizori, am atras atentia asupra termenului de finalizare si 

darea in circulatie cu calatori, iar cei care vor gresi trebuie sa plateasca. Dupa ce 

toti cei implicati m-au asigurat ca termenul de finalizare a acestei magistrale va fi 

30 iunie 2020, termen asumat in mod nefortat, i-am transmis doamnei director 

Miclaus ca, din acel moment, va sta cu mandatul pe masa.  

https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/stiri/metrou/
https://ziare.com/stiri/mandat/
https://ziare.com/stiri/circulatie/
https://ziare.com/stiri/calatori/
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Este bine ca doamna Miclaus a inteles ca atunci cand esti intr-o functie de 

raspundere pe langa realizarile profesionale, trebuie sa iti asumi si esecurile. Vreau 

sa dau totodata un mesaj catre toti cei care nu isi fac treaba si cred ca inca mai pot 

promite termene, pe care nu le indeplinesc, ca aceasta vreme a trecut. Toti trebuie 

sa inteleaga ca sunt pusi in functii sa presteze un serviciu public in interesul 

romanilor", a afirmat ministrul de resort, Lucian Bode. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Secretarul de stat Liviu Rogojinaru: Planuri, strategia de export a Romaniei 

pe perioada 2021-2027 si o "harta economica a Romaniei" 

Ministerul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri lucreaza la o "harta 

economica a Romaniei", care va fi gata in doua luni, a declarat joi secretarul de stat 

pentru mediul de afaceri din cadrul ministerului, Liviu Rogojinaru, la 

videoconferinta News.ro intitulata "Produse romanesti in lupta cu Covid-19", 

precizeaza News.ro. 

 

"Vrem sa promovam mult mai mult exportul. Lucram in acest sens. (...) Ce facem 

noi la Minister? Acum scriem la Strategia de export a Romaniei pe perioada 2021-

2027, impreuna cu colegii, cu Academia de Studii Economice, cu Institutul de Stat 

pentru Prognoza, cu Cancelaria Primului ministru, Consiliul de export al 

ministerului, am creat un grup de lucru si incepem sa scriem. Tot asa cum vrem sa 

dam harta economica a Romaniei, probabil ca in maximum doua luni de zile o vom 

avea gata, in asa fel incat toata lumea sa vada fiecare judet, ce mai facem noi in 

tara asta. Promovam practic produsele romanesti", a declarat Rogojinaru. 

 

Ministerul vrea sa trimita aceasta harta tuturor ambasadelor Romaniei. 

 

"Cine intreaba de Romania, sa spuna: Uite, asta facem noi, primele 100 de firme 

din fiecare judet, asta facem noi astea sunt si cu asta se ocupa", a explicat oficialul. 

 

El afirma ca "planul cincinal" nu a fost inventat de regimul comunist, ci de parintii 

economiei. 
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Oficialul mai spune ca autoritatile incearca sa sprijine producatorii din Romania. 

 

"Este nevoie de o strategie pentru promovarea produselor romanesti. Avem nevoie 

sa ne ajutam in primul rand noi pe noi, avem nevoie de stiinta cum sa facem acest 

lucru, este foarte important sa avem o strategie, sa avem o gandire, sa mergem 

impreuna cu produsele romanesti pe piata internationala, sa stim sa ne promovam 

mai bine inclusiv la noi in tara, dar sa stim sa ne promovam cel putin la fel de bine 

si pe pietele extracomunitare. Este foarte important sa reinvatam sa exportam si as 

fi foarte fericit sa reexportam produsele romanesti si brandurile romanesti", a 

precizat Liviu Rogojinaru. 

 

Videoconferinta, organizata de Agentia de presa News.ro, Team Innovation Media 

si Agentia de PR si comunicare Plurivox, avand in vedere consecintele economice 

ale pandemiei Covid-19, isi propune sa sustina produsele fabricate in Romania si 

implicit companiile care realizeaza astfel de produse in ideea cresterii importantei 

economiei romanesti in ansamblu. O astfel de initiativa are efecte benefice asupra 

PIB, precum si in ceea ce priveste echilibrarea balantei comerciale, fluxului 

monetar si cursului valutar. De asemenea, se investeste in comunitate si se 

consolideaza economia. Produsele romanesti trebuie sa fie de calitate si 

competitive cu cele din strainatate astfel incat consumatorul sa fie multumit si sa 

constientizeze alegerea sa, promovarea acestora bazandu-se nu numai pe valori 

traditionale si sentimentale. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 După LIBERALIZAREA pieței de gaze, ANRE face anunțul: schimbarea 

furnizorului de gaz sau energie electrică se va face mai ușor 

Vin vești bune pentru români. Procedura de simplicare a schimbării furnizorului de 

gaz sau energie electrică se va schimba. Autoritatea Națională de Reglementare în 

domeniul Energiei anunță lansarea proiectului „Dezvoltarea capacității 

instituționale a Autorității Naționale de Reglementare în Domeniul Energiei pentru 

simplificarea procesului de schimbare a furnizorului de energie electrică și 

de gaze naturale”, conform Mediafax. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/gaze_34.html
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Proiectul este cofinanțat din Fondul Social European, prin Programul Operațional 

Capacitate Administrativă 2014-2020. 

Obiectivul general al proiectului este adoptarea unor măsuri de simplificare a 

procedurilor administrative pentru toți consumatorii implicați în procesul de 

schimbare a furnizorului de energie electrică și de gaze naturale prin 

implementarea unei soluții informatice intuitive și inovative care să contribuie la 

dezvoltarea unei piețe de energie dinamice și competitive. 

Obiectivele proiectului sunt: simplificarea și sistematizarea fondului activ al 

legislației din domeniul de activitate al ANRE în vederea asigurării aderării tuturor 

participanților din piață la platforma integrată dezvoltată prin proiect prin 

elaborarea și adoptarea unui act normativ în domeniul energiei, în domeniul 

specific al schimbării furnizorului; optimizarea proceselor operaționale din piața de 

energie generate de solicitările de schimbare a furnizorului prin dezvoltarea și 

implementarea unei platforme online; îmbunătățirea nivelului de pregătire prin 

acumularea de cunoștințe și abilități pentru 40 de persoane, personal din cadrul 

A.N.R.E. prin participarea la activități de formare. 

Proiectul se referă la realizarea și implementarea la nivel național a unei platforme 

online care să optimizeze procesele operaționale din piața de energie generate de 

solicitările de schimbare a furnizorului de energie electrică și de gaze naturale prin 

gestionarea fluxului de informații în mod complet automatizat. Platforma 

informatică integrată va folosi o bază de date unică la nivel național și va fi un 

sistem unic accesibil online pentru toți participanții la piață implicați în procesul de 

schimbare a furnizorului (operatorii de distribuție, furnizorii și clienții finali care 

intenționează să schimbe furnizorul). 

În prezent, în conformitate cu reglementările în vigoare, procesul de schimbare a 

furnizorului de energie electrică și de gaze naturale durează maximum 21 zile de la 

data notificării intenției de schimbare a furnizorului de către clientul final. 

Prin implementarea proiectului se vor putea îndeplini noile cerințe europene care 

prevăd ca până în anul 2026 procesul tehnic de schimbare a furnizorului să se 

finalizeze în 24 h, precum și realizarea interoperabilității datelor referitoare la 

schimbarea furnizorului din punct de vedere al formatului.  
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În primă fază, durata procesului de schimbare a furnizorului se va reduce cu 6 zile 

și ulterior, progresiv, în corelare cu țintele stabilite prin legislația Europeană. În 

plus, ca urmare a optimizării proceselor operaționale consumatorul final va avea 

acces, în timp real, la detaliile privind statusul procesului de schimbare a 

furnizorului în urma solicitării efectuate de către acesta. 

Valoarea totală a proiectului este de 19.923.503,70 lei, din care cheltuieli totale 

nerambursabile 19.525.033,62 lei și cheltuieli contribuție proprie 398.470,08 lei. 

Perioada de implementare a proiectului este de 24 de luni, respectiv 02 iulie 2020 – 

30 iunie 2022. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ludovic Orban, numire de ultimă oră - decizia a fost publicată în Monitorul 

Oficial 

Răzvan Giuca a fost numit în funcţia de vicepreşedinte al Autorităţii Competente 

de Reglementare a Operaţiunilor Petroliere Offshore la Marea Neagră. 

Mandatul acestuia este de 5 ani. 

''Începând cu data intrării în vigoare a prezentei decizii, domnul Răzvan Giuca se 

numeşte în funcţia de vicepreşedinte, cu rang de subsecretar de stat, al Autorităţii 

Competente de Reglementare a Operaţiunilor Petroliere Offshore la Marea Neagră, 

pentru o perioadă de 5 ani'', se arată într-o decizie a premierului Ludovic Orban 

publicată în Monitorul Oficial. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 SONDAJ CURS - Viitorul Parlament va fi controlat la limită de o mare 

alianţă de dreapta 

Cel mai recent sondaj realizat de Centrul de Sociologie Urbană şi Regională - 

CURS, prin interviuri faţă în faţă, după o perioadă în care pandemia a permis doar 

interviurile telefonice,  arată că viitorul parlament va fi controlat la limită de o 

eventuală alianţă între PNL, USR, PLUS şi PMP. 
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Potrivit cercetării sociologice, PNL şi PSD se menţin pe primele două locuri în 

opţiunile românilor, cu aceleaşi scoruri ca în urmă cu o lună, cu un avataj de 5% 

pentru PNL. Alianţa USR-PLUS se află pe locul 3, cu 16%. Pro România a 

înregistrat o uşoară scădere, la 7%, după o perioadă de câteva luni de creştere, iar 

ALDE, UDMR şi PMP trăiesc periculos la limita pragului electoral de 5%. 

72% dintre cei care au afirmat că vor merge să voteze la următoarele alegeri 

parlamentare au exprimat o opţiune. Conform datelor din sondaj, o mare alianţă de 

dreapta ar avea 53% din mandatele parlamentare. 

 

METODOLOGIE: 

Universul de eșantionare: populaţia adultă rezidentă în România, în vârstă 18 ani şi 

peste 

Volumul eşantionului: 1100 respondenţi, votanţi în vârstă de 18 ani şi peste 

Tipul eșantionului: probabilist, multistadial, stratificat 

Marja maximă de eroare la nivelul întregului eșantion: +/-2,95% la un nivel de 

încredere de 95% 
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Metoda de culegere a datelor: față-în-față, la domiciliul respondenților 

Validarea eșantionului: s-a realizat pe baza ultimelor date INS 

Datele sunt ponderate în funcție de vârstă 

Perioada de realizare: 19 - 30 iunie 2020 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Decizia luata dupa discutia intre ministrii de externe din Grecia si Romania. 

Coada la intrarea in Republica Elena se intinde pe mai multi kilometri 

Ministrul Afacerilor Externe Bogdan Aurescu a discutat joi, 2 iulie, la telefon cu 

omologul grec Nikos Dendias pentru a solutiona intarzierile inregistrate la punctul 

de frontiera dintre Bulgaria si Republica Elena, odata cu instituirea, la 1 iulie, a 

noilor reguli privind intrarea cetatenilor straini in Grecia, informeaza MAE, intr-un 

comunicat de presa. 

 

MAE a trimis un reprezentant al Consulatului General al Romaniei la Salonic la 

punctul de trecere a frontierei Kulata - Promachonas pentru a acorda asistenta 

cetatenilor romani. O prima masura deja luata de Guvernul elen este crearea unui 

flux separat pentru autoturismele inmatriculate in statele membre UE. 

 

"In contextul intarzierilor inregistrate la punctul de frontiera dintre Bulgaria si 

Republica Elena (Kulata - Promachonas), odata cu instituirea, la 1 iulie, a noilor 

reguli privind intrarea cetatenilor straini in Republica Elena, ministrul Afacerilor 

Externe Bogdan Aurescu a avut o convorbire telefonica cu omologul elen, Nikos 

Dendias, caruia i-a prezentat situatia cu care se confrunta cetatenii romani aflati in 

tranzit catre Grecia, facand apel la identificarea unor solutii pentru reducerea 

timpului de asteptare si evitarea aglomerarii autoturismelor in acest punct de 

frontiera si sugerand deschiderea si altor puncte de frontiera, avand in vedere 

demararea sezonului turistic. In context, a mentionat ponderea importanta a 

turistilor romani in Grecia si necesitatea asigurarii conditiilor optime pentru ca 

acestia sa poata ajunge in cele mai bune conditii la locul de petrecere a vacantei", 

arata reprezentantii MAE, intr-un comunicat de presa remis, joi, news.ro. 

https://ziare.com/bogdan-aurescu/
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MAE a facut demersuri, de urgenta, pe langa Ministerul de Externe elen, atat prin 

intermediul Ambasadei Romaniei la Atena, cat si pe langa Ambasada Greciei la 

Bucuresti, solicitand autoritatilor elene identificarea rapida a unor solutii care sa 

permita fluidizarea traficului in punctul de frontiera Kulata - Promachonas, potrivit 

sursei citate. 

 

Sursa citata mai spune ca partea elena a transmis ca are in atentie situatia creata la 

frontiera si ca actioneaza pentru identificarea de solutii pentru fluidizarea 

circulatiei, inclusiv prin stabilirea de controale comune cu autoritatile bulgare. O 

prima masura deja luata este crearea unui flux separat pentru autoturismele 

inmatriculate in statele membre UE. 

 

Totodata, MAE roman precizeaza ca un reprezentant al Consulatului General al 

Romaniei la Salonic se afla la punctul de trecere a frontierei Kulata - Promachonas 

pentru a acorda asistenta cetatenilor romani. 

 

Ministerul Afacerilor Externe va continua sa urmareasca indeaproape evolutiile cu 

privire la tranzitul cetatenilor romani prin punctul de trecere al frontierei mentionat 

si va ramane in dialog constant cu autoritatile elene pentru a identificarea solutiilor 

necesare reducerii timpului de asteptare si prevenirea unor astfel de situatii in 

perioada urmatoare. 

 

Ministerul Afacerilor Externe reaminteste ca in cursul zilei de ieri a fost emisa o 

atentionare de calatorie prin care cetatenii romani au fost informati asupra limitarii 

accesului pe cale rutiera in Grecia printr-un singur punct de frontiera, respectiv 

Kulata-Promachonas, precum si asupra faptului ca toate persoanele care intra pe 

teritoriul Republicii Elene (pe cale aeriana, rutiera sau maritima) sunt obligate sa 

completeze, cu cel putin 48 de ore inainte de inceperea calatoriei, un formular 

electronic (Passenger Locator Form), prin intermediul caruia sa poata fi asigurata 

evidenta electronica a celor care calatoresc in aceasta tara. 

 

Dupa completare, solicitantii vor primi pe adresa de e-mail utilizata la completarea 

formularului un cod unic de confirmare a inregistrarii, care trebuie prezentat 

autoritatilor de frontiera (in format electronic sau tiparit), in momentul intrarii pe 

teritoriul elen.  

https://ziare.com/vacanta/calatorie/


 

CNSLR Fratia | Error! No text of specified style in document. 29 

 

Formularul este disponibil in limba engleza la adresa https://travel.gov.gr, unde 

sunt disponibile si conditiile de calatorie valabile pentru aceasta perioada. 

 

Pentru a evita timpi suplimentari de asteptare la frontiera, este important ca 

cetatenii romani sa completeze acest formular anterior deplasarii si sa obtina in 

timp util codul de confirmare a inregistrarii, care va trebui prezentat la frontiera, 

mai indica sursa citata. 

 

De asemenea, avand in vedere debutul sezonului turistic, precum si situatia 

exceptionala generata de pandemia COVID-19, MAE accentueaza importanta 

informarii temeinice, anterior deplasarii in strainatate si a verificarii cu atentie a 

informatiilor postate pe site-ul MAE privind sfaturile si alertele de calatorie, 

precum si a informatiilor de interes publicate pe paginile de internet ale misiunilor 

diplomatice si ale oficiilor consulare ale Romaniei in strainatate. 

 

MAE mentioneaza ca autoritatile elene competente pot modifica fara preaviz 

conditiile de intrare pe teritoriul national, in functie de numarul de noi cazuri de 

COVID-19 ce vor fi inregistrate pe parcurs. 

 

Cetatenii romani pot solicita asistenta consulara la numerele de telefon ale 

Ambasadei Romaniei la Atena +302106774035 si Consulatului General al 

Romaniei de la Salonic +302310340088, apelurile fiind redirectionate catre 

Centrul de Contact si Suport al Cetatenilor Romani din Strainatate (CCSCRS) si 

preluate de catre operatorii Call Center, in regim de permanenta. 

 

De asemenea, cetatenii romani care se confrunta cu o situatie dificila, speciala, cu 

un caracter de urgenta, au la dispozitie si telefonul de urgenta al misiunii 

diplomatice a Romaniei in Republica Elena +306978996222 si al Consulatului 

General al Romaniei de la Salonic +306946049076. 
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Ministerul Afacerilor Externe mai recomanda consultarea paginilor de internet 

http://atena.mae.ro, http://salonic.mae.ro, 

https://ec.europa.eu/consularprotection/content/travel-advice_ro, www.mae.ro si 

reaminteste faptul ca cetatenii romani care calatoresc in strainatate au la dispozitie 

aplicatia "Calatoreste in siguranta" (http://www.mae.ro/app_cs), care ofera 

informatii si sfaturi de calatorie. 

 

Reactia MAE vine in contextul in care multi romani care au plecat in vacanta in 

Grecia s-au plans pe retelele de socializare ca au asteptat cu orele sa treaca de 

singurul punct de frontiera deschis traficului rutier intre Bulgaria si Grecia. 

Internauti au postat pe Facebook poze cu cozile kilometrice care s-au format la 

frontiera. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Klaus Iohannis, la recepția de Ziua Americii: România rămâne puternic 

angajată în sprijinul unei relaţii transatlantice solidare 

România rămâne puternic angajată "în sprijinul unei relaţii transatlantice puternice 

şi solidare", a declarat, joi, președintele Klaus Iohannis la recepţia oferită de 

Ambasada Statelor Unite ale Americii la Bucureşti cu ocazia celei de a 244-a 

aniversări a Zilei Independenţei. 

 

"Contextul global complex de astăzi este marcat de provocări majore. Pandemia de 

COVID-19, intensificarea competiției mondiale și tentativele unor actori 

internaționali de a eroda unitatea transatlantică și reziliența statelor democratice se 

suprapun, iar efectele lor au impact asupra tuturor partenerilor transatlantici. 

Pentru România, răspunsul la aceste provocări este unul singur: Solidaritate! 

Solidaritate în relația bilaterală de Parteneriat Strategic cu Statele Unite ale 

Americii. Solidaritate în cadrul Uniunii Europene. Solidaritate în relația 

transatlantică. Solidaritate între și cu statele ale căror valori derivă din principiile 

care fundamentează o ordine globală deschisă și prosperă: democrație, stat de 

drept, relații comerciale libere și corecte, protejarea categoriilor vulnerabile, 

respect pentru drepturile omului și dreptul internațional. 

https://ziare.com/facebook/
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Sărbătorim, în 2020, 140 de ani de relații diplomatice cu Statele Unite ale 

Americii, iar în tot acest timp România a dovedit că înțelege să contribuie activ la 

întărirea acestei solidarități. Este inclusiv motivul pentru care, anul trecut, la Casa 

Albă, alături de Președintele Statelor Unite, am adăugat două noi domenii 

Parteneriatului nostru Strategic: securitatea rețelelor 5G, de a căror reziliență va 

depinde în bună parte succesul noii economii digitale, precum și domeniul nuclear-

civil, cu rol esențial în asigurarea securității energetice. 

Totodată, în Declarația Comună adoptată împreună cu Președintele Donald Trump 

cu acea ocazie, am subliniat importanța strategică a Mării Negre pentru securitatea 

transatlantică. 

Este o contribuție comună pe care România și Statele Unite ale Americii o aduc la 

consolidarea percepției aliate colective privind importanța Mării Negre și a 

regiunii. 

România rămâne puternic angajată în sprijinul unei relații transatlantice puternice 

și solidare, bazate pe relații bilaterale solide între Statele Unite și partenerii săi 

europeni, o Alianță Nord-Atlantică dedicată securității indivizibile a membrilor săi 

și cooperării cu Uniunea Europeană. 

Pandemia de COVID-19 a pus, fără îndoială, la grea încercare societățile noastre. 

În același timp, însă, ne-a demonstrat tuturor importanța parteneriatelor și 

alianțelor puternice, bazate pe valori comune, responsabilitate și empatie. 

România și Statele Unite ale Americii au știut să dea măsura solidarității în relația 

noastră bilaterală, sprijinindu-se reciproc și contribuind astfel, concret și 

consistent, la eforturile de protejare a sănătății cetățenilor români și americani. 

Această solidaritate exemplifică, simbolic, inclusiv modul în care România percepe 

și va acționa în vederea consolidării Parteneriatului Strategic cu Statele Unite ale 

Americii, a unității de acțiune a Uniunii Europene și a rezilienței relației 

transatlantice. 

Așadar, doresc să evidențiez, din nou, rolul pe care valorile universale exprimate în 

Declarația de Independență îl au și astăzi. Aflate într-un permanent proces de 

extindere și aprofundare a modului în care sunt înțelese, ele continuă să formeze 

baza percepției noastre comune asupra provocărilor contemporane. 
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Comunitatea noastră de valori și de securitate conferă o dimensiune specială 

relației dintre Statele Unite ale Americii și România, parteneriatului transatlantic, 

precum și cooperării în cadrul familiei globale de democrații. Ne furnizează un 

punct unic și comun de referință, care să ne ghideze acțiunile comune. 

Domnule ambasador Zuckerman, vă asigur că Statele Unite vor avea mereu în 

România un aliat strategic și un prieten ferm, dedicat unei cooperări strânse în plan 

transatlantic, conform valorilor și intereselor noastre comune! Urez „La mulți ani!” 

Statelor Unite ale Americii! 

Happy 4th of July! Happy Independence Day!" 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Dragoş Pîslaru este noul co-raportor al Parlamentului European pe 

Facilitatea de Redresare şi Rezilienţă 

Europarlamentarul Dragoş Pîslaru (USR-PLUS) a fost numit co-raportor al 

Parlamentului European pe Facilitatea de Redresare şi Rezilienţă (560 de miliarde 

de euro) din Planul de Relansare de 750 de miliarde de euro intitulat 

NextGenerationEU pe care UE îl pune la dispoziţie statelor membre pentru a face 

reforme şi investiţii potrivit news.ro. 

”Azi aniversez un an de când am început activitatea oficială în Parlamentul 

European. Şi o sărbătoresc printr-un anunţ pe care aş dori să îl fac în premieră. Aţi 

auzit desigur de Planul de Relansare de 750 mld de euro intitulat 

#NextGenerationEU pe care UE le pune la dispoziţie statelor membre pentru a face 

reforme şi investiţii”, a scris, joi, pe Facebook, Dragoş Pîslaru. 

El a explicat că, din acest Plan, cea mai importantă componentă este Facilitatea de 

Redresare şi Rezilienţă (RRF) care are alocate 560 de miliarde de euro şi este cel 

mai mare şi important instrument pentru combaterea efectelor economice şi sociale 

ale crizei. 

”Vestea extraordinară este că am fost numit co-raportor al Parlamentului European 

pe acest dosar crucial pentru viitorul Europei şi al României desigur. În cele două 

comisii responsabile – economie şi afaceri monetare (ECON) şi buget (BUDG) vor 

mai fi doi colegi de la socialişti şi populari care vor fi alături de mine co-raportori. 
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În această formulă de trei vom finaliza designul RRF şi stabili eligibilitatea 

cheltuielilor. România va avea 24 mld de euro alocare, din care 13 mld de euro 

granturi şi 11 mld de euro împrumuturi în condiţii extrem de favorabile”, a anunţat 

Pîslaru. 

Potrivit acestuia, având în vedere că această alocare este în plus faţă de fondurile 

clasice (+REACT) de circa 42 de miliarde de euro din Politica de Coeziune şi 

Politica Agricolă Comună şi în plus faţă de fondurile alocare pe Fondul de 

Tranziţie Justă de circa 4,4 miliarde de euro, avem în faţă o oportunitate istorică 

pentru România. 

”Însă nu vom face istorie cu un Plan Naţional de Investiţii şi Relansare Economică 

ca cel lansat ieri. Un plan care repară lucrurile, finalizând proiectele neterminate de 

30 de ani nu este ceva rău, dar doar va aduce România în prezent, nu o va lansa în 

viitor. O relansare nu presupune o întoarcere la starea de dinainte, ci un salt înainte, 

pe care îl putem realiza cu o viziune clară. Şi mai ales cu reforme şi inovare, nu 

doar cu obiective de investiţii sau scheme de granturi. Iar sursa cheie pentru aceste 

reforme este exact Facilitatea de Redresare şi Rezilienţă (RRF) de care urmează să 

mă ocup pentru întreaga Europă”, a menţionat Dragoş Pîslaru. 

El a adăugat că va povesti cum a ajuns să lucreze pe acest dosar şi ”cum prin multă 

muncă, perseverenţă, competenţă şi mai ales viziune se poate influenţa politica 

europeană”. 

În finalul postării, Pîslaru a menţionat: ”PS: am aflat acum câteva minute că s-ar 

putea ca din partea PPE să fie co-raportor Siegfried Mureşan. Ar fi o premieră 

totală şi un avantaj uriaş pentru România ca doi din cei trei raportori pe cel mai 

important instrument de relansare europeană să fie români. Şi poate pregătim 

împreună şi un program de guvernare mai ambiţios şi mai orientat către viitor. Ce 

ziceţi?”. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Băncile din UE vor să lanseze un sistem de plăţi „cu adevărat european” 

16 bănci din Germania, Franţa şi alte ţări din zona euro au anunţat joi că un sistem 

de plăţi „cu adevărat european” ar urma să fie lansat şi să funcţioneze în 2022, 

pentru a digitaliza complet o regiune unde jumătate din toate plăţile de retail încă 

se efectuează în numerar, transmite Reuters, citată de Agerpres. 

 

Autorităţile UE şi şefii băncilor centrale căutau de mult timp un rival „intern” 

pentru a concura cu procesatorii americani de plăţi Mastercard şi Visa, şi, mai 

recent, cu giganţii din domeniul tehnologiei, cum ar fi Alipay şi Google. Dar asta 

nu s-a întâmplat, chiar dacă plăţile în timp real sunt posibile în zona euro din 2017. 

 

Banca Centrală Europeană (BCE) a salutat joi decizia băncilor de a lansa un sistem 

unificat de plăţi european până în 2022. 

 

„Sistemul este menit să întărească Europa, să o facă mai independentă şi robustă”, 

a declarat Thierry Laborde, adjunctul directorului operaţional de la banca franceză 

BNP Paribas, care este parte a proiectului. 

 

„O vom face în mod colectiv, punându-ne la un loc resursele. În ceea ce priveşte 

sistemele de distribuţie, preţurile diferă de la o bancă la alta, dar infrastructura va fi 

pan-europeană”, a adăugat Laborde. 

 

Banca Centrală Europeană a avertizat anul trecut că dependenţa de jucătorii din 

afara Europei pentru două treimi din plăţile care nu sunt efectuate în numerar 

creează riscul ca piaţa de plăţi să nu poată sprijini piaţa unică a UE şi euro. 

 

Aşa-numita Iniţiativa de plăţi europeană (EPI) va deveni un nou standard pentru 

mijloacele de plată, oferind un card pentru consumatorii şi retailerii din Europa. 

Cardul va acoperi toate tipurile de tranzacţii, inclusiv cele în magazine, online, 

retragerile de numerar, se arată în comunicatul celor 16 bănci. 

 

Printre băncile incluse în proiect se află BBVA, BNP Paribas, Commerzbank, 

Deutsche Bank, Santander, ING, UniCredit şi Societe Generale. 

(Sursa: Agerpres)          
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 Plan de relansare al UE: Ursula von der Leyen si Angela Merkel doresc un 

acord rapid 

Presedinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, si cancelarul 

german, Angela Merkel, au pus joi presiune pe partenerii lor europeni pentru a 

ajunge rapid la un acord asupra planului de relansare al Uniunii Europene, 

transmite AFP. 

 

''Exista o imensa presiune a timpului, dar aceasta criza este cea care dicteaza 

viteza. Fiecare zi conteaza si, pentru a reusi aceasta sarcina gigantica, trebuie ca 

fiecare stat membru sa priveasca dincolo de micile sale interese'', a afirmat Ursula 

von der Leyen intr-o videoconferinta de presa comuna cu cancelarul german, a 

carui tara a preluat la 1 iulie presedintia semestriala a Consiliului UE. 

 

''Ar fi bine sa se ajunga la un acord in iulie. Daca avem nevoie de mai mult timp, 

aceasta nu ar fi alegerea buna, dar ar trebui sa continuam sa lucram'', a afirmat, la 

randul sau, Angela Merkel. 

 

Un summit al statelor UE este prevazut pentru 17-18 iulie la Bruxelles, aceasta 

fiind prima reuniune fata-in-fata a liderilor Celor 27 dupa inceperea pandemiei de 

COVID-19. 

 

''Trebuie sa ajungem la un acord in cursul verii, nu imi pot imagina absolut deloc o 

alta optiune'', a adaugat sefa executivului german. 

 

Planul de relansare, de care vor beneficia in special tarile din sud, cele mai afectate 

de criza COVID-19, suscita rezerve din partea a patru state membre - Tarile de Jos, 

Austria, Suedia si Danemarca. 

(Sursa: hotnews.ro)          

 

 

 

https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
https://ziare.com/angela-merkel/
https://ziare.com/stiri/summit/
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 ONU 75 de ani: Obiective de Dezvoltare Durabilă - Reducerea inegalităţilor 

în interiorul ţărilor şi între ţări 

La 26 iunie 1945, la sfârşitul celui de-al doilea război mondial, când ţările erau în 

ruină şi omenirea năzuia la pace, reprezentanţi din 51 de state s-au reunit la San 

Francisco pentru a semna un document, Carta Organizaţiei Naţiunilor Unite, 

cuprinzând principiile fundamentale pe care urmau să se bazeze relaţiile 

internaţionale din acel punct înainte, de la egalitatea suverană a statelor la 

interzicerea folosirii forţei în aceste relaţii. 

 

Astăzi, după 75 de ani şi o lungă serie de alte conflicte - deşi de mai mică 

anvergură decât al doilea război mondial - şi calamităţi de altă natură care au 

afectat evoluţia umanităţii, Organizaţia Naţiunilor Unite (ONU) urmăreşte în 

continuare construirea "lumii mai bune" la care aspirau fondatorii săi, prin 

implicarea sa în operaţiuni de menţinere a păcii şi securităţii pe plan internaţional, 

promovarea dezvoltării şi furnizarea de asistenţă umanitară, garantarea dreptului 

internaţional, protejarea drepturilor omului şi promovarea democraţiei şi susţinerea 

eforturilor de combatere a schimbărilor climatice. 

 

În acest demers, Organizaţia şi-a propus un set de 17 obiective, aşa-zisele 

Obiective de Dezvoltare Durabilă (SDG), aflate în centrul Agendei 2030 pentru 

dezvoltare durabilă, o agendă de acţiune ambiţioasă în vederea eradicării sărăciei 

extreme, combaterii inegalităţilor şi a injustiţiei şi protejării planetei până în 2030. 

 

Aceste obiective sunt prezentate de ONU drept o chemare la acţiune a tuturor 

statelor - sărace, bogate şi cu venituri medii - pentru promovarea prosperităţii în 

paralel cu protejarea planetei şi cu recunoaşterea faptului că strategiile de eradicare 

a sărăciei trebuie însoţite de strategii de creştere economică şi de reglementarea 

unei vaste game de nevoi sociale ca educaţia, sănătatea, protecţia socială, 

oportunităţile de muncă, precum şi de măsuri de combatere a schimbărilor 

climatice şi de protecţie a mediului. În paralel, sunt evidenţiate şi unele din 

principalele provocări care rămân în calea acestor obiective. 
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Obiectivul nr. 10: Reducerea inegalităţilor în interiorul ţărilor şi între ţări 

 

Inegalităţile constituie unul dintre cele mai mari obstacole în procesul de 

dezvoltare al unei societăţi durabile şi persistă pe plan mondial, în pofida unor 

semne pozitive de reducere a disparităţilor în anumite aspecte, cum ar fi diferenţele 

dintre venituri în unele ţări. 

 

Pandemia de COVID-19 a aprofundat inegalităţile existente, afectând cel mai mult 

comunităţile cele mai sărace şi mai vulnerabile - şi în acelaşi timp inegalităţile 

sociale, politice şi economice au amplificat impactul pandemiei, notează ONU. În 

planul economiei, pandemia a crescut semnificativ şomajul pe plan global şi a 

scăzut dramatic veniturile lucrătorilor. În acelaşi timp, a pus sub semnul întrebării 

progresele limitate obţinute în ultimele decenii în privinţa egalităţii de gen şi a 

drepturilor femeilor: în toate domeniile, de la sănătate la economie, securitate şi 

protecţie socială, impactul COVID-19 a fost mai mare asupra situaţiei femeilor şi 

fetelor. 

 

Inegalităţile continuă însă să se aprofundeze şi în cazul populaţiilor vulnerabile din 

ţări cu sisteme de sănătate slabe sau care se confruntă cu crize umanitare. Riscul de 

excluziune este cel mai mare în cazul refugiaţilor şi migranţilor, al populaţiilor 

indigene, al persoanelor vârstnice, cu dizabilităţi şi al copiilor şi, mai mult, câştigă 

teren discursurile de ură împotriva grupurilor vulnerabile, menţionează ONU. 

 

Pe acest fundal, ONU are totuşi ambiţia ca până în 2030 să se ajungă la o creştere 

progresivă a veniturilor pentru cei care se încadrează în categoria celor mai săraci 

40% dintre locuitorii unei ţări, la o rată mai mare decât media naţională şi la 

promovarea incluziunii sociale, economice şi politice a tuturor, indiferent de 

vârstă, sex, dizabilitate, rasă, etnie, origine, religie sau statut economic sau de altă 

natură, ceea ce este realizabil, teoretic, prin măsuri ca asigurarea de şanse egale, 

eliminarea legilor, politicilor şi practicilor discriminatorii şi adoptarea de politici 

adecvate, în special fiscale, salariale şi de protecţie socială, reglementarea şi  
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monitorizarea pieţelor şi instituţiilor financiare globale şi nu în ultimul rând prin 

facilitarea migraţiei şi mobilităţii ordonate, sigure, reglementate şi responsabile a 

persoanelor. 

(Sursa: Agerpres)          

 

 Rusia. Referendumul pentru modificarea Constituției a fost validat cu 

aproape 78% din voturi. Putin poate rămâne la putere până în 2036. 

La o prezență la vot de 65% din populație, 77,9% au votat pentru modificări și 

21,3% împotrivă, a anunțat comisia electorală după numărarea tuturor buletinelor 

de vot, potrivit BBC.  

 Cel mai bun scor pentru susținerea reformelor, de peste 90%, a fost înregistrat în 

Crimeea, anexată de Rusia din Ucraina în 2014, în Cecenia în Caucazul de Nord și 

Tuva, în Siberia. Moscova a votat în proporție de 65% pentru noua constituție, iar 

St Petersburg 77,6%. Un singur district, Neneţia (aflat la Cercul Polar de 

Nord), a respins noua Constituţie, cu 55,25% din voturi împotrivă. 

Referendumul a durat șapte zile, iar votul s-a desfășurat în ciuda faptului că Rusia 

a depășit 600 de mii de cazuri de coronavirus.  Golos, un grup independent de 

monitorizare a alegerilor din Rusia, susține că votul a fost fraudat 

deoarece adversarii lui Putin au fost împiedicați să facă campanii în mass-media iar 

votarea electronică la distanță a fost organizată în mod ilegal.  

Cetățenii cu copii care au fost la vot în ultima zi a referendumului de modificare a 

constituției au primit câte zece mii de ruble (140 de dolari) de la autorități. 

Dintre numeroasele modificări constituționale, cea mai importantă se referă la 

eliminarea interdicției pentru un președinte de a avea mai mult de două mandate 

consecutive. La cei 67 de ani ai săi, Vladimir Putin a acumulat deja două decenii la 

putere, alternând funcția de președinte cu cea de prim-ministru, începând din 1999 

și până acum. Deși popularitatea sa a mai scăzut, el încă se bucură de aprobarea a 

60% din populație, potrivit Reuters.  

 

https://www.bbc.com/news/world-europe-53255964
https://www.reuters.com/article/us-russia-putin-vote/marathon-vote-on-extending-putins-rule-begins-amid-coronavirus-epidemic-idUSKBN23W08Q


 

CNSLR Fratia | Error! No text of specified style in document. 39 

 

Totodată noua Constituție se referă la „credința ancestrală în Dumnezeu” a Rusiei 

și interzice căsătoria între persoane de același sex. 

(Sursa: biziday.ro) 

                


